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P r o t o k ó ł  Nr LVII/23 

 

 s e s j i  Rady Miasta Działdowo 

odbytej w dniu 14 czerwca 2023 roku, pod przewodnictwem pana Romualda 

REMISZEWSKIEGO - Przewodniczącego Rady Miasta  

w godzinach od 900 do 1350. 

 

Pkt 1. 

 

Przewodniczący Rady pan Romuald REMISZEWSKI – otworzył  LVII  zwyczajną sesję 

Rady Miasta Działdowo. 

 

Ustawowy skład Rady wynosi - 21 radnych. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych  aby włączyli się do elektronicznego systemu 

głosowania  i sprawdził obecność. 

 Przewodniczący Rady poinformował, że w sesji  uczestniczy 20 radnych.  Rada może 

obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

 

Przewodniczący powitał uczestniczących w  sesji:  

Pana Grzegorza MROWIŃSKIEGO - Burmistrza Miasta    

Pana Andrzeja WIŚNIEWSKIEGO – Zastępcę Burmistrza 

Pana Grzegorza KASZUBSKIEGO – Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Działdowskiego 

Panią Elżbietę i Aleksandra WELLENGER -  wnuków honorowego Obywatela Miasta 

Działdowa Pana Alfreda Wellengera długoletniego przedwojennego przewodniczącego Rady 

Miejskiej.  

Przewodniczący Rady przybliżył osobę Pana Alfreda Wellengera, informując, że dyplom 

honorowego obywatela miasta Działdowa został nadany panu Alfredowi Wellengerowi                        

20 stycznia 1930 roku. Wnukowie przekazali dyplom do obecnego Muzeum Pogranicza. Alfred 

Wellenger urodził się w Lubawie 29 stycznia 1875 roku,  w Działdowie zamieszkał                         

w 1905 roku. Zmarł w grudniu 1946 roku. 

Panią Żanettę KŁYSZEWSKĄ-FIDORSKĄ – Sekretarz Miasta 

Panią Beatę SZYDŁOWSKĄ -ANACZKOWSKĄ -  Skarbnik Miasta  

Pana Jakuba ZIĘTEGO - Radcę prawnego Urzędu Miasta 

Prezesów Spółek Miejskich i Dyrektorów jednostek organizacyjnych miasta Działdowo, 

Przewodniczących Zarządu Osiedli, Naczelników Wydziałów i pracowników Urzędu Miasta, 
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przedstawicieli lokalnych mediów oraz mieszkańców   oglądających   dzisiejsze obrady   za 

pośrednictwem Internetu.  

 

Przewodniczący odczytał klauzulę informacyjną dotyczącą transmisji obrad Rady Miasta. 

(Informacja stanowi załącznik do protokołu). 

 

Ad. pkt 2. 

 

Zmiany porządku obrad. 

 

 Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem, czy 

są wnioski w sprawie zmiany  porządku obrad?  

Wniosków o zmianę porządku obrad nie było, wobec czego Przewodniczący poddał pod 

głosowanie porządek obrad. 

Rada jednogłośnie  – 20 głosami „za” przyjęła porządek. 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady poinformował, że  Rada będzie obradowała zgodnie z przyjętym 

porządkiem obrad. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zmiany porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  z  LVI  sesji. 

4. Sprawozdanie   Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, w tym                                      

z wykonania uchwał Rady. 

6. Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych                                         

i stowarzyszenia gmin. 

7. Sprawozdania z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

8. Raport o stanie  Miasta Działdowo za rok 2022: 

a) wystąpienie Burmistrza Miasta; 

b) debata nad raportem; 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Działdowo wotum 

zaufania. 

9. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

za rok 2022 
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a) wystąpienie Burmistrza Miasta; 

b) wystąpienie Skarbnika Miasta; 

c) przedstawienie informacji o stanie mienia Miasta Działdowo; 

d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie  o przedłożonym przez 

Burmistrza Miasta Działdowo sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy-Miasto 

Działdowo  w  2022 roku; 

e) dyskusja nad sprawozdaniem; 

f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania  z wykonania budżetu; 

10. Udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Działdowo za rok 2022: 

a) wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium; 

b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie zaopiniowania 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Działdowo w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Miasta Działdowo; 

c) dyskusja nad udzieleniem absolutorium Burmistrzowi; 

d) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi absolutorium za 2022 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2023-2030. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie: zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2023. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości położonej przy ul. Polnej w Działdowie. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości położonej przy ul. Spokojnej w Działdowie. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie: powołania Zespołu ds. zaopiniowania  kandydatów na ławników.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie: zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji                     

o kandydatach na ławników. 

18. Wolne wnioski i informacje. 

19. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. pkt 3. 

 

Przyjęcie protokołu z LVI sesji. 
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 Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował, że z protokołem 

LVI sesji można było zapoznać się w Biurze Rady. Protokół został radnym przesłany drogą 

elektroniczną na skrzynki e-mailowe.  Protokół jest obecnie wyłożony na Sali obrad. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z zapytaniem czy są uwagi do protokołu?  

Uwag  do protokołu nie zgłoszono. 

Przewodniczący zwrócił się do radnych o przyjęcie protokołu LVI sesji bez odczytywania.  

„Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, uznam że rada propozycję przyjęła”. Nie było głosów sprzeciwu. 

Rada jednogłośnie – 20 głosami „za” przyjęła protokół  LVI sesji Rady Miasta Działdowo. 

(Protokół z głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad. pkt 4. 

 

Sprawozdanie Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miasta Działdowo o działaniach podejmowanych                    

w okresie międzysesyjnym obejmuje okres od  25 maja 2023 r. do 13 czerwca 2023 r. 

1. W dniu 26 maja 2023 r. – wpłynęła skarga Pani E. S. skierowana za pośrednictwem 

Rady Miasta Działdowo do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie na 

Uchwałę nr XI/103/19  Rady Miasta  z dnia 2 października 2019 r. w sprawie 

uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Działdowo-12 terenów. 

2. W dniu 31 maja 2023 r.  – Burmistrz Miasta Działdowo przedłożył „Raport o stanie 

Miasta Działdowo za rok 2022. 

Raport został przesłany radnym na skrzynki e-mail w dniu 1.06.2023 r. Raport był  

przedmiotem obrad  Komisji stałych Rady Miasta. 

3. Dnia 1 czerwca 2023 r. – radny Pan Zbigniew Kociela złożył interpelację. 

Interpelacja została przekazana Burmistrzowi Miasta w dniu 06.06.2023 r.  

4. Dnia  1  czerwca  2023 r. –od  Pana Posła do PE Krzysztofa Jurgiela wpłynął e-mail : 

Komunikat z Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi. 

Przesłano radnym na skrzynki w dniu 06.06.2023 r.  

5. Dnia 2 czerwca 2023 r. – z miasta partnerskiego Truskawiec wpłynęły podziękowania 

za udzieloną pomoc przez Radę Miasta. Podziękowanie przesłano radnym  na skrzynki 

e-mailowe wraz z materiałami na sesję.  
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6. 12 czerwca 2023r. do wiadomości Przewodniczącego Rady wpłynęło pismo skierowane 

do Burmistrza Miasta przez mieszkankę Działdowa w sprawie podatku od psa.                                 

Z pismem można zapoznać się w Biurze Rady 

 

Ad. pkt 5. 

 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady. 

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz Miasta odczytał sprawozdanie za okres od 25 

maja do 13 czerwca 2023 r.  Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

  

Ad. pkt 6. 

 

Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych                            

i stowarzyszenia gmin. 

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz Miasta – poinformował, że   w okresie 

międzysesyjnym nie uczestniczył w działalności związków międzygminnych                                                 

i stowarzyszeniach gmin. 

 

Ad. pkt 7. 

 

Sprawozdania z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

 

 Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady -  zwrócił się do 

przewodniczących komisji  stałych Rady Miasta o przedstawienie sprawozdań.  

Pani Wanda MILEWSKA - Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury  - 

poinformowała, że posiedzenie Komisji odbyło się w dniu 12  czerwca br. Członkowie Komisji 

zapoznali się z kalendarzem imprez kulturalnych i oświatowych planowanych na terenie miasta 

w 2023 r. Wśród planowanych przez ośrodki kulturalne wydarzeń można wyróżnić min. 

Powiatowe wieczory z poezją, wystawy malarskie i rzeźbiarskie, promocje książek, koncerty, 

konkursy a także wystawy fotograficzne. Najważniejszą imprezą organizowaną od lat                              

w miesiącu sierpniu są Dni Działdowa. Podczas tych obchodów wystąpią min. Agnieszka 
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Chylińska, Zespół Sorry Boys, którego solistką jest Izabela Komoszyńska pochodząca                               

z naszego miasta. Komisja zapoznała się też z Raportem o stanie miasta Działdowo za rok 2022.  

Pan Jerzy CYBULSKI - Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska 

poinformował, że Komisja  odbyła swoje posiedzenie 12 czerwca br. Komisja zapoznała się                     

z harmonogramem prac związanych z utrzymaniem zieleni i estetyki obiektów komunalnych,  

z informacją nt. kosztów zimowego utrzymania dróg Gminy-Miasta Działdowo za okres 

rozliczeniowy. Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała następujące projekty uchwał 

Rady Miasta w sprawie: wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości położonej przy ul. Polnej w Działdowie, w sprawie: wyrażenia zgody na 

sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej przy ul. Spokojnej w Działdowie, 

w sprawie: udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. Komisja zapoznała się z Raportem o stanie 

miasta Działdowo za rok 2022.  

Pan Adam SZCZYPIŃSKI - Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 

poinformował, że Komisja odbyła swoje posiedzenie w dniu 12 czerwca br. Komisja 

jednogłośnie 11 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał Rady Miasta                             

w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 2023-

2030, w sprawie: zmian w  budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2023.  

Ponadto Komisja zapoznała się z informacją o kondycji finansowej Przedsiębiorstwa 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o.o. za rok 2022 – w tym z bilansem sprzedaży 

wody w roku 2022 oraz z Raportem o stanie miasta Działdowo za rok 2022.  

Pan Andrzej PRZYBYSZEWSKI – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych                          

i Porządku Publicznego poinformował, że posiedzenie Komisji odbyło się  13 czerwca 2023 r.  

Komisja przyjęła informację Komendy Powiatowej Policji dot.  bezpieczeństwa i porządku  na 

terenie Gminy-Miasta Działdowo za II półrocze 2022, statystyka wykroczeń, statystyka 

interwencji. Przyjęto informację dot. przygotowań do letniego wypoczynku dzieci i młodzieży, 

analiza problemów dzieci i młodzieży z rodzin dotkniętych patologią społeczną (alkoholizm, 

nieporadność życiowa). Komisja zapoznała się i przyjęła  Raport o stanie miasta Działdowo za 

rok 2022. 

Pan Leszek GOŁĘBIEWSKI – Przewodniczący Komisji Sportu, Kultury Fizycznej, 

Turystyki i Rekreacji poinformował, że Komisja w okresie międzysesyjnym odbyła dwa 

posiedzenia w dniu 19 maja i w dniu 13 czerwca br. Na posiedzeniu w dniu 19 maja Komisja 

pracowała nad regulaminem nagród i wyróżnień w Gminie-Miasto Działdowo osobom 

fizycznym trenerom za wysokie wyniki w międzynarodowym i krajowym współzawodnictwie 

sportowym. Podsumowano spotkanie członków komisji z dyrektorami placówek oświatowych 
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oraz nauczycielami kultury fizycznej tych szkół. Komisja pracowała również nad 

opracowaniem wniosku dot. wprowadzenia w szkołach dodatkowych zajęć sportowych tzw. 

SKS-ów roku szkolnym 2023/24. Zapoznano się z wynikami zakończonego współzawodnictwa 

sportowego szkół podstawowych  za rok szkolny 2022/23. Dyrektor MOSiR poinformował 

Komisję o planowanych imprezach oraz o zajęciach sportowych, turystycznych i rekreacyjnych 

dla mieszkańców Działdowa a w szczególności dla dzieci  i młodzieży  w czasie wakacji. 

Przekazał informację   dot. uzyskanych wpływów za wynajem obiektów MOSiR. Komisja 

dyskutowała również nt. uhonorowania osób, które promują miasto na niwie sportowej.                          

Na posiedzeniu w dniu 13 czerwca ostatecznie zatwierdzono regulamin przyznawania nagród    

i wyróżnień w Gminie-Miasto Działdowo osobom fizycznym, trenerom i działaczom 

sportowym za wysokie wyniki w międzynarodowym i krajowym współzawodnictwie 

sportowym. Podsumowano odbytą dnia 7 czerwca w MDK Galę sportową wieńczącą 

współzawodnictwo sportowe szkół podstawowych.  I miejsce zajęła SP nr 4, II -SP nr 1, III – 

SP nr 3, IV – SP nr 2. Komisja zmodyfikowała  regulamin współzawodnictwa sportowego szkół 

na rok szkolny 2023/24 i  podsumowała wynik ankiety dot. weryfikacji klubów, UKS-ów               

i stowarzyszeń sportowych działających na terenie miasta. Komisja zapoznała się                              

z informacją dot. budowy krytej pływalni oraz omówiła Raport o stanie miasta Działdowo za 

rok 2022 w zakresie działania Komisji. 

Pan Patryk PIEKARSKI  - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że                     

w okresie międzysesyjnym Komisja Rewizyjna nie obradowała.  

  Pan Leszek SOSNÓWKA  - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

poinformował, że   w okresie międzysesyjnym Komisja nie obradowała. 

Pan Wojciech ŚLIWA – Przewodniczący doraźnej  Komisji Statutowej – poinformował, 

że w okresie międzysesyjnym Komisja nie obradowała. 

  

Ad. pkt 8 

Raport o stanie Miasta Działdowo za rok 2022. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że ten punkt porządku obrad obejmuje:  

a) wystąpienie Burmistrza Miasta, 

b) debatę nad raportem, 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Działdowo wotum   

    zaufania. 

Przewodniczący Rady poinformował, że raport sporządzono na podstawie ustawy                           

o samorządzie gminnym  art. 28aa, który wyjaśnia wszystkie sprawy związane z tym raportem. 
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Do dnia dzisiejszego nie zostały złożone zgłoszenia mieszkańców do udziału w debacie nad 

raportem. Dlatego też, w gronie radnych będziemy nad raportem debatować. Raport o stanie 

Miasta Działdowo za rok 2022 otrzymaliście Państwo drogą elektroniczną na swoje skrzynki 

e-mailowe w ustawowym terminie. Raport był  przedmiotem obrad  Komisji stałych Rady 

Miasta. 

Przewodniczący Rady – poprosił pana Burmistrza o przedstawienie raportu o stanie 

miasta Działdowo za rok 2022. 

a)  Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – poinformował, że po raz kolejny jako organ 

wykonawczy składa  Raport o stanie miasta Działdowo tym razem za rok 2022. Jeżeli chodzi 

o osnowę, raport jest podobny do tego jaki był prezentowany w roku poprzednim. 

Postaraliśmy się, aby raport był wyczerpujący, żeby nie zanudził ale zawierał najważniejsze 

informacje o mieście, o tym co działo się w roku 2022. W krótkich słowach można 

powiedzieć, że Raport przedstawia dorobek naszych przodków. Korzystając z okazji, że 

mamy dziś na sesji tak zacnych gości, można powiedzieć, że pomnażamy dorobek naszych 

ojców. Mam na myśli przedwojennego  Honorowego Obywatela Miasta Działdowa Pana 

Alfreda Wellengera. Staramy się z roku na rok aby ten dorobek był pomnażany. Burmistrz                                                           

przedstawił  prezentację Raportu o stanie miasta za 2022 rok. Prezentacja dostępna                                

jest w nagraniach z obrad LVII sesji. 

Przewodniczący Rady podziękował za przedstawienie prezentacji, stwierdzając że jest 

bardzo czytelna. Mieszkańcy będą mogli zapoznać się z prezentacją, która będzie dostępna                   

w Internecie.  

Przewodniczący Rady powitał przybyłych na sesję Rady przedstawicieli władz 

powiatowych Pana Pawła CIEŚLIŃSKIEGO – Starostę Działdowskiego, Pana Krzysztofa 

AURASTA– Wicestarostę, członka Zarządu Pana Janusza KACZMARKA oraz Pana Michała 

STRUZIKA – Przewodniczącego Rady Powiatu Działdowskiego.    

              

b) Przewodniczący Rady otworzył debatę nad raportem. 

  Pan radny Zbigniew KOCIELA – stwierdził, że przedstawiona prezentacja daje trochę do 

myślenia, w imieniu Klubu Radnych Łączy Nas Działdowo prosi o 5 minutową przerwę, aby 

klub mógł się naradzić. 

 Przewodniczący Rady – ogłosił 5 minutową przerwę /10:14/ 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady LVII sesji /10:19/ 

    Pan radny Zbigniew KOCIELA – stwierdził, że zabrakło w raporcie kilku rzeczy                            

w punkcie silna gospodarka, a które są istotne. Jedną z nich jest duża  ilość lokali do wynajęcia 

w mieście. Druga kwestia to podatki, które zostały podniesione a które zostały przyjęte                                                       
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z niezadowoleniem przez przedsiębiorców. Trzecia rzecz, która pojawia się często podczas 

dyskusji to są drogi. Wszyscy widzimy jak wygląda Rynek, jak wygląda ul. Kościuszki, jak                   

wiele innych dróg które czekają na realizację, 13 km dróg nieutwardzonych jest to istotne. 

 Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – wyjaśnił, że jeśli chodzi o silną gospodarkę 

to nie ma takiego punktu w raporcie. Było tylko takie zdanie, że w jednej ze strategii będziemy 

stawiali na to aby Gmina-Miasto Działdowo była miejscem przyjaznym dla rozwoju 

gospodarki, abyśmy mogli tę gospodarkę tworzyć. 

Odnośnie  lokali do wynajęcia – my jako samorządowcy  nie mamy na to wpływu, jest                                

to kwestia globalizacji. Teraz większość zakupów dokonuje się w sklepach  internetowych.                      

To nie wina burmistrza, rady miasta że lokale są wolne. Taki jest trend w całym kraju. Jeśli 

chodzi o podatki, to na początku poprzedniej kadencji była decyzja o zamrożeniu podatków na 

dwa, trzy lata. Podatki nie były podnoszone, a stawki ministerialne szły w górę. Podatki, które 

obowiązują  nie są podatkami najwyższymi jakie mogą być. Zostały podniesione tylko                             

o wskaźnik inflacji, nawet poniżej wskaźnika. Przedstawiona była alternatywa -  albo 

zamykamy przedszkola  i nie podnosimy podatków albo podnosimy tak, żeby nie zabić 

przedsiębiorczości. Rosną koszty ogrzewania, koszty energii, rośnie najniższe wynagrodzenie.  

W drugiej połowie przyszłego  roku najniższe wynagrodzenie ma wynosić 4300 zł, a 85%  

budżetu to zadania własne, to na przyszły rok podatki musimy  podnieść. Nie ma już na czym 

oszczędzać w urzędzie, te 62 osoby wykonuje dwa razy tyle pracy.  

Odnośnie dróg, chciałoby się wyremontować wszystkie, ale trzeba brać pod uwagę to, że latami 

nic się nie robiło w tym kierunku żeby ich stan poprawić. Asfalt na Rynku był położony                      

w latach 60- tych, a przez kolejne lata nic się nie robiło. Nie da się wszystkiego od razu zrobić. 

Pan wymienia Rynek, Kościuszki a zaraz potem drogi nieutwardzone, to co robić w pierwszej 

kolejności, jeżeli na wszystko potrzeba środków. Dokonujemy wyborów, jeżeli chcemy zrobić 

Rynek to musimy pobudować kanalizację deszczową. Ta kanalizacja musi odprowadzać 

deszczówkę ale przez ul. Kościuszki. W ulicy Kościuszki też nie ma deszczówki. Ulica 

Kościuszki będzie budowana w tym i w przyszłym roku. Mając do wyboru ul. Kościuszki albo 

ul. Graniczną i Prostą, doszliśmy do wniosku, że lepiej pobudować ul. Graniczną i Prostą gdyż 

za chwilę te ulice się zurbanizują i miasto będzie miało z tego podatki. Jeżeli pobudujemy 

Rynek nie będziemy z tego tytułu nic mieć. Budujemy drogi na obrzeżach aby miasto się 

urbanizowało i rozwijało to jest dobry kierunek. Taki kierunek wybrał też Wójt Gminy 

Działdowo Pan Mirosław Zieliński, dzięki temu  budowana jest droga do Działdowszczyzny. 

Tam są  tereny, które będą zurbanizowane i przyniosą dodatkowy przychód do budżetu.  

 Pan radny Dariusz MAĆKOWIAK – zwrócił uwagę na dwa aspekty zawarte w raporcie 

demografię – wiadomo że spada,  natomiast zatrudnienie i koszty utrzymania urzędu aby były 
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odniesienia do roku poprzedniego. Byłyby pełny obraz jak było jak jest. Zabrakło takich danych 

statystycznych, porównawczych.   

 Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – zwrócił uwagę, że jeśli chodzi o demografię, 

to jest odniesienie do poprzedniego roku, do pozostałych lat (str.8 i 9). Slajdy były skrótem 

raportu. Jeśli chodzi o urząd, to uzupełnimy to w przyszłym raporcie. Odnośnie demografii, 

która została przedstawiona nie odbiega ona od tej co jest w Polsce.  

 Pan radny Adam SZCZYPIŃSKI – stwierdził, że jako Gmina-Miasto Działdowo nie 

mamy wpływu na wszystko co się dzieje. Nie mamy wpływu na kwestie wynajmu lokali                        

w mieście, na kwestie związane z demografią i jej skutków. Nie mamy wpływu na to jaki ten 

rok 2022 był. Wybuchła wojna w Ukrainie, związany z tym kryzys energetyczny, gwałtowny 

wzrost inflacji, wzrost kosztów zakupu materiałów itd. Trzy istotne  sprawy zawarte                      

w raporcie  wysokość środków zewnętrznych pozyskanych, realizacja strategii, realizacja 

programów i projektów w ramach 11 umów, o których pan Burmistrz wspomniał to 23 000 000 

zł. To również promesy na prawie  30 000 000 zł z programów strategicznych. Z dochodów 

własnych na poziomie 41% niemożliwa byłaby realizacja żadnej inwestycji. Druga sprawa                   

to poziom zadłużenia, które spada z roku na rok. Jesteśmy jedną z najmniej zadłużonych gmin. 

Trzecia sprawa to poziom funkcjonowania naszych jednostek, jest to poziom bardzo wysoki, 

nie ma się czego wstydzić to wpływa również na wizerunek naszego miasta. Raport jest 

obszerny (116 stron), oddaje pozytywny obraz naszego miasta, naszej gminy.  

 Pan radny Zbigniew KOCIELA – zwrócił się z zapytaniem odnośnie kwestii mandatów 

ujętych w raporcie, jest wykazana zwyżka. Czy to wynika z łamania przepisów, czy innych 

działań? Drugie pytanie dotyczy kosztów utrzymania urzędu, wykazano że spadły, jak                             

to wygląda  w  sferze płac dla pracowników i jednostek podległych, może płaca jest zbyt niska. 

Może być, że z tego powodu jest  mało atrakcyjna dla fachowców, którzy ewentualnie chcieliby 

pracować. 

 Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz –  wyjaśnił, że mandaty są wynikiem 

wykroczenia, naruszenia prawa.  Mieszkańcy dzwonią do Straży Miejskiej z problemem,                         

to Straż jedzie. Zasada jest taka, że najpierw jest pouczenie, których jest bardzo dużo                                            

a w ostateczności  jest wystawiany mandat.  

Odnośnie kosztów utrzymania Urzędu one nie spadły, one są jedne z najniższych. Gdyby spadły 

to po tych dziesięciu latach pracownicy musieliby pracować w wolontariacie. One nie rosną tak 

szybko jak w innych urzędach. Czy pracownicy dobrze zarabiają czy nie, można o to zapytać 

pracowników, to nie jest temat na sesję rady miasta. Można podać kwoty jakie statystycznie 

przeznaczane są na wynagrodzenia w urzędzie. Staram się żeby pracownicy mieli satysfakcję 

finansową z wykonywanej pracy. 
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 Pan radny Zbigniew KOCIELA – odnośnie mandatów są niepopularne, liczba jak mi 

wiadomo tzw. pouczeń występuje w znikomym  stopniu. W kwestii płac swoista migracja 

pracowników jest widoczna, są to ludzie z wieloletnim stażem, fachowcy, to jest widoczne.                   

To jest ujęte  w raporcie. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – stwierdził, że płacenie mandatów nie jest 

przyjemne, ale można zakwestionować przyjęcie mandatu, odwołać się. Odnośnie płac 

pracowników w raporcie nic nie ma na ten temat. Są tylko koszty funkcjonowania Urzędu.   

 Przewodniczący Rady – w kwestii płac można na komisji budżetu  poprosić o takie 

ogólne dane dotyczące wynagrodzeń. 

Pan radny Leszek SOSNÓWKA – stwierdził, że kwestie poruszone przez 

przedmówców będą zawsze istotne tj.  dotyczące budowy dróg  jaki i kwestia pozyskiwania 

środków zewnętrznych, które jak podkreślił radny Szczypiński są na wysokim poziomie. Przed 

burmistrzem jak i przed pracownikami duże wyzwanie tj. budowa basenu mam nadzieję, że to 

się spełni i utnie wszelkie dyskusje na ten temat czy nas na  to stać, czy nie. Co boli najbardziej 

w tym raporcie, to ciągły spadek mieszkańców, jest nas już poniżej 20 tysięcy. Druga sprawa 

dotyczy Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii. W 2022 r. wysokość środków na realizację 

tych programów wyniosła ponad 611 tys. zł. W roku 2021 było 492 tys. zł., jest to wzrost o 120 

tysięcy zł. Narkomania w roku 2022 -  99 500 zł, w roku 2021 – ok. 39 tys. zł. Przeciwdziałanie 

alkoholizmowi w 2022 r - 512 tys. zł w roku 2021 – 453 tys. zł., skok około 70 tys. zł. Z jednej 

strony, dobrze że takie kwoty są na zwalczanie tych patologii, ale z drugiej strony kwoty robią 

wrażenie. Druga sprawa to wydatki na kulturę fizyczną, to jest kwota ponad 1900 000 zł. 

Działania Komisji Sportu jak i przychylność pana Burmistrza spowodują, że w tej kwocie  

znajdą się środki na zajęcia sportowe tzw. SKS-y. Zdaniem komisji powinny jak najszybciej 

wrócić do szkół, powinno to być zadanie finansowane z budżetu miasta. 

Pan Burmistrz składał Klubowi MKS gratulacje w związku z awansem do klasy okręgowej, 

jako członek zarządu przyjmuję je, jako działacz sportowy wskazuję, że należy też 

pogratulować Klubowi Sportowemu Dekorglass, który wywalczył II miejsce w Polsce. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – odnośnie demografii, chcemy stworzyć 

warunki do osiedlania się, min. wybudowano właśnie ulicę Graniczną i Prostą. Właściciele  

gruntów przy tych ulicach będą sprzedawać działki, ale na razie blokuje ich zmiana w planie 

zagospodarowania przestrzennego. Uwalniamy również inne tereny w planie np. pod 

budownictwo wielorodzinne po byłej strzelnicy sportowej przy ul. Olsztyńskiej. Przy ul. 

Korczaka kolejne bloki będą powstawały. 
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Jeśli chodzi o alkohol i narkotyki, to jest problem. Kwoty które rosną pochodzą z pieniędzy                   

ze sprzedaży alkoholu. To są pieniądze, które nie cieszą nikogo, to że rosną znaczy że pijemy 

więcej alkoholu. Jest to problem dzisiejszych czasów, nad którym powinniśmy się pochylić. 

Odnośnie sportu, Komisja wywiera presję przy opracowywaniu budżetu na przyszły rok 

będziemy rozmawiali na ten temat. 

Nikt więcej z radnych nie zgłosił głosu do debaty, wobec tego Przewodniczący Rady 

zamknął debatę nad raportem. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały  w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Miasta wotum zaufania został  radnym przedłożony w materiałach sesyjnych. 

c) Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  projekt uchwały 

Rada jednogłośnie - 13 głosami „za”, przy 7- głosach „wstrzymujących się”  podjęła 

uchwałę 

nr LVII/472/23 

w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Działdowo wotum zaufania (uchwała stanowi 

załącznik do protokołu) 

(Protokół z głosowania   stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

  Przewodniczący Rady – pogratulował Panu Burmistrzowi,  życząc wszystkiego najlepszego. 

 Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – podziękował w imieniu swoim                                        

i pracowników. Przedstawiony raport to zasługa  pracowników, jest powodem do dumy 

mieszkańców naszego miasta. Dziękując radnym za okazane zaufanie.  

 

Ad. pkt 10 

 

Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 

2022 rok 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt ten będzie realizowany w następującej 

kolejności:  

a) wystąpienie Burmistrza Miasta 

b) wystąpienie Skarbnika Miasta dotyczące sprawozdania z wykonania budżetu i Zastępcy 

Skarbnika w sprawie sprawozdania finansowego 

c) przedstawienie informacji o stanie mienia Miasta Działdowo 

d) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o przedłożonym 

przez Burmistrza Miasta Działdowo sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy-Miasto 

Działdowo  w 2022 roku 
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e) dyskusja nad sprawozdaniem 

f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie                            

z wykonania budżetu, sprawozdania finansowe, informacje o stanie mienia miasta Działdowo 

na dzień 31 grudnia 2022 r., opinię RIO w Olsztynie  o przedłożonym przez Burmistrza Miasta 

Działdowo sprawozdaniu  z wykonania budżetu  w 2022 r.  wraz z projektem uchwały                                 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 

Państwo radni otrzymali  na swoje skrzynki e-mail  w materiałach sesyjnych. 

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta. 

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Burmistrza Miasta. 

a) Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz – sprawozdanie  z wykonania budżetu za rok  

2022  zostało  Państwu przedłożone. Budżet na rok 2022 został uchwalony 29 grudnia 2021 

roku Uchwałą Rady Miasta Działdowo nr XXXVII/340/21. Budżet ten był zmieniany 

wielokrotnie ze względu na zmianę realiów, ze względu na pozyskiwane środki, zmianę 

planowanych zadań. Dochody wykonano w kwocie 110.417.306,35 zł na to składały się 

dochody bieżące  w wysokości 97 044 017,88 zł.  Dochody majątkowe zamknęły się w kwocie 

13 373 288,47 zł. Wydatki ogółem to 106 523 739,31 zł, na to składały się wydatki bieżące                   

w kwocie 87 104 909,92 zł i wydatki majątkowe w kwocie 19 418 829,39 zł. Nadwyżka 

budżetowa to kwota 3 893 567,04 zł, nadwyżka dochodów bieżących nad wydatkami 

bieżącymi wyniosła 9 937 107,96 zł. Kwota długu na koniec roku  4 210 750 zł. 

b) Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta – 

poinformowała, że uchwała budżetowa była zmieniana 31 razy. Rada Miasta zmieniała uchwałę 

10 razy, natomiast Burmistrz Miasta 21 razy zarządzeniami wprowadzał zmiany do planu 

dochodów i wydatków korzystając z przyznanych przez Radę upoważnień a także z odrębnej 

uchwały w sprawie upoważnienia do wprowadzania środków do budżetu w zakresie udzielania 

pomocy obywatelom Ukrainy. Sprawozdanie zostało złożone 30 marca 2023 r. Zarządzeniem 

nr 31/2023. Dochody własne wykonano w kwocie 45 306 531,51 zł,  realizacja w stosunku do 

planu 98,09 % , w tej kwocie podatki  21 327 760,33 zł co stanowi 96,05 % . Dotacje z innych 

jednostek samorządu terytorialnego to 175 809,11 zł,  co stanowi 96,73%. Udziały to kwota 

wpływów 23 802 962,07 zł, co stanowi 99,99 %.  W ramach dotacji i środków wpłynęło 

41 443 796,84 zł co stanowi 93,44%, w tej kwocie są porozumienia    z organami administracji, 

środki unijne. Wysokość dotacji z budżetu państwa na bieżące zadania własne to kwota 

2 409 058 zł. Subwencje to kwota 23 666 978 zł wykonano 100% planu. 
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Wydatki budżetowe wykonano na poziomie 92,87 %, wydatki majątkowe 95,38%, wydatki 

bieżące 92,33%.  

Pani Skarbnik szczegółowo omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu. 

Pani Małgorzata STENKEL – Zastępca Skarbnika – poinformowała, że na 

sprawozdanie finansowe Gminy-Miasto Działdowo za 2022 rok na składają się bilans                             

z wykonania budżetu, bilans obejmujący dane wynikające z bilansów podległych 

samorządowych  jednostek budżetowych i samorządowego zakładu budżetowego, łączny 

rachunek zysków  i strat, łączne zestawienie zmian w funduszu jednostki  oraz  informacja 

dodatkowa. 

 Łączny bilans za rok 2022 zamyka się sumą bilansową w wysokości 236 633 959, 85 zł.                            

Z przedmiotowego bilansu wynikają szczegółowe informacje o wartości poszczególnych 

aktywów i pasywów jednostek organizacyjnych gminy. Suma bilansowa za rok 2022 jest 

większa od sumy za rok 2021 o łączną kwotę  3 627 319,53 zł. 

Pani Małgorzata Stenkel omówiła szczegółowo sprawozdanie finansowe. 

Przewodniczący Rady – poprosił pana Stanisława Dobrackiego o przedstawienie informacji 

o stanie mienia komunalnego. 

c) Pan Stanisław DOBRACKI – Naczelnik GPI - wyjaśnił,  że mieniem komunalnym jest 

własność i inne prawa majątkowe należące do gminy oraz minie  komunalne innych osób 

prawnych. Informacja o stanie mienia komunalnego Gminy-Miasto Działdowo przygotowana 

jest na podstawie art. 267 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r.  o finansach publicznych oraz na 

podstawie art. 43 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. Przedłożona 

informacja o stanie mienia komunalnego Gminy-Miasto Działdowo obejmuje zestawienie 

danych o majątku gminy na dzień 31 grudnia 2022 r. Oparta jest na  danych dotyczących mienia 

Gminy-Miasto Działdowo, danych dotyczących obrotu mieniem komunalnym, danych                                

o zobowiązaniach Gminy-Miasto Działdowo  i udziałach  w spółkach prawa handlowego oraz 

danych informacji z ewidencji księgowej. Stan gruntów przedstawia załącznik nr 5 (str. 2)  

Zarządzenia nr 31/2023 Burmistrza Miasta z dnia 31 marca 2023 r.   w formie tabelarycznej, 

str. 1 tego załącznika przedstawia informację o budynkach, halach oraz budowlach oraz 

udziałach w spółkach akcyjnych.  

d) Przewodniczący Rady -  przedstawił sentencję Uchwały Nr RIO.VIII -0120-160/23  

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 12 kwietnia 2023 

roku w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Działdowo 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy-Miasto Działdowo w 2022 r. Skład Orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w  opiniuje pozytywnie przedłożone przez 
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Burmistrza Miasta Działdowo sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy-Miasto Działdowo 

w 2022 roku. 

e) Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniami. 

Pan radny Adam SZCZYPIŃSKI – jeśli chodzi o wykonanie budżetu i sprawozdanie 

finansowe w zakresie dochodów i wydatków, to wszystkie istotne kwoty zostały tu przekazane. 

Komisja budżetu i finansów na jednym z posiedzeń biorąc również pod uwagę pozytywną 

opinię RIO, bardzo pozytywnie oceniła sprawozdanie finansowe jak i sprawozdanie                                   

z wykonania budżetu za rok ubiegły. 

Nikt  więcej z radnych nie zabrał głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący zamknął 

dyskusję. 

f) Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały                                                                       

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu w brzmieniu przedstawionym w materiałach na sesję. 

 

Rada jednogłośnie - 20 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

nr LVII/473/23 

w sprawie: zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad. pkt 10 

 

Udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Działdowo za rok 2022. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że ten punkt będzie procedowany w następujący sposób:  

a) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium; 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie  w sprawie 

zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Działdowo w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Działdowo; 

c) dyskusja nad udzieleniem absolutorium Burmistrzowi; 

d) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi absolutorium za 2022 rok. 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że Państwo 

radni w materiałach sesyjnych otrzymali wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi wraz z opinią Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Działdowo z dnia 
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18 maja 2023 r., opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o wniosku Komisji 

Rewizyjnej oraz projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi absolutorium za 2022 rok 

zaopiniowany przez radcę prawnego Urzędu. 

a) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej pan Patryk PIEKARSKI – poinformował, że 

opinię o wykonaniu budżetu Państwo Radni otrzymali na skrzynki e-mail, opinia jest 

bardzo obszerna.  

Przewodniczący Komisji odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej: Komisja Rewizyjna                               

w składzie: Patryk  Piekarski – Przewodniczący Komisji, Jerzy Cybulski, Wanda Milewska, 

Andrzej Przybyszewski, Bogumiła Reda, Adam Szczypiński, Teresa Żuchowska, opierając się 

na wypracowanej wcześniej  opinii z  dnia 15 maja 2023 roku  w sprawach:  1) sprawozdania 

z wykonania budżetu Gminy-Miasto Działdowo  za 2022 rok wraz z Uchwałą Nr RIO.VIII-

0120-160/23 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia                          

12 kwietnia 2023 r., którą pozytywnie zaopiniowano przedłożone przez Burmistrza Miasta 

Działdowo sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Działdowo za 2022 rok, 2) 

sprawozdania finansowego Gminy-Miasto Działdowo za rok 2022, 3)  informacji o stanie 

mienia Gminy-Miasto Działdowo na dzień 31 grudnia 2022 roku i  działając na podst. art. 18 

a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r. poz. 40 ze zm.) 

Komisja Rewizyjna Rady Miasta Działdowo wnioskuje o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Miasta Działdowo za rok 2022. Komisja Rewizyjna jednogłośnie 7 głosami „za” 

przyjęła powyższy wniosek. 

b) Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – przedstawił sentencję    

Uchwały Nr RIO.VIII-0120-234/23 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej         

w Olsztynie z dnia 18 maja 2023  roku w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Miasta Działdowo w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Działdowo. 

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie pozytywnie zaopiniował 

wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Działdowo o udzielenie absolutorium Burmistrzowi 

Miasta Działdowo za rok 2022 z tytułu wykonania budżetu. 

c) Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad udzieleniem absolutorium. 

Pan Zenon GAJEWSKI - Wiceprzewodniczący  Rady – odniósł się do przedstawionych  

sprawozdań stwierdzając, że samorządy korzystają nie tylko ze środków zewnętrznych ale 

również ze środków rządowych. Radny odniósł się do realizowanych inwestycji stwierdzając, 

że inwestycje są realizowane lepiej lub gorzej. Niektóre działania pana Burmistrza są  mniej 

trafione, radny ocenił  je na 45%, a niektóre działania w 55% są  bardzo trafione i udane. Będzie 

głosował za udzieleniem absolutorium Burmistrzowi. 
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Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – odniósł się do wypowiedzi pana radnego 

zwracając się o rozpisanie tych 45% inwestycji nietrafionych i tych 55% trafionych. 

Pan radny Zbigniew KOCIELA – podkreślił, że ustawodawca zapewnił nam w tej 

kadencji 5 lat rządzenia, kadencja  przeciągnie się jeszcze o pół roku. Jest jedna rzecz, która 

wszystkich interesuje to basen. Pana hasło wyborcze zbudujemy basen, a  którego do tej pory 

nie ma. Radny podkreślił, że chciałby aby ten basen w Działdowie był, ale niepokoi go to, że 

jeżeli rozpoczniemy budowę basenu, to  nie ukończymy go w tej kadencji. Inwestycja zostanie 

rozpoczęta i przekazana do realizacji kolejnej, będzie to w historii miasta pierwsza taka sprawa, 

to może nasuwać pewne wątpliwości co do głosowania. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – odniósł się do wypowiedzi radnego, 

podkreślając że to nie jest punkt w którym powinno się rozliczać z programu wyborczego.  

Wyjaśnił, że ta inwestycja zostanie rozpoczęta w tym roku. Udało się pozyskać ogromne środki 

na realizację. Takich środków nie było na początku kadencji, nie było też programów 

operacyjnych zewnętrznych, rządowych. Środki uzyskaliśmy z rządowego programu  

inwestycji strategicznych i drugiego programu rządowego Ministerstwa Sportu na 

infrastrukturę sportową. Jeżeli rozpoczęlibyśmy budowę basenu na początku kadencji 

musielibyśmy zaciągnąć kredyt w wysokości 40 milionów zł.   Wtedy nie pobudowalibyśmy 

tych dróg, zbiornika retencyjnego i innych inwestycji ze środków zewnętrznych i własnych. 

Nie aplikowalibyśmy o środki zewnętrzne przy takim zadłużeniu, bo nie było by środków na 

wkład własny. 

Pan radny Zbigniew KOCIELA – wszyscy chcemy dla miasta dobrze, dla pana. Nie 

chcemy pana gnębić, chcemy wskazywać to co dobre. Jeżeli nawet stoimy wobec pana 

krytycznie, wobec urzędu, którym pan kieruje, chcemy dla tego miasta dobrze  bez względu na 

to jak zagłosujemy. 

Przewodniczący Rady – debatujemy w tej chwili nad absolutorium Burmistrza. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – stwierdził, że wszelka krytyka jest 

wskazana. Jeżeli coś się nie podoba w sprawie to wskazać, ale krytyka musi być konstruktywna, 

zawierać argumenty. 

Pan radny Piotr DEMSKI – odniósł się do wypowiedzi radnego stwierdzając, że radny 

krytykuje wszystko co się w mieście robi, nigdy nie wypowiada się dobrze o mieście. 

Cokolwiek by było zrobione wszystko jest źle, to będzie tego, nie będzie. 

Nikt więcej z radnych nie zabrał głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący 

zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

absolutorium za 2022 rok. 

Rada -14 głosami „za”, przy 6 – głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę 
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nr LVII/474/23 

w sprawie udzielenia Burmistrzowi absolutorium za 2022 rok (uchwała stanowi załącznik 

do protokołu) 

(Protokół z  głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

Przewodniczący Rady – pogratulował  Burmistrzu uzyskanego absolutorium. Życząc 

owocnej pracy na rzecz miasta i jego mieszkańców. A ta inwestycja na pewno powstanie. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – podziękował tym osobom, które pracują na 

ten wynik miasta. Stwierdził, że miasto idzie w dobrym kierunku, a to co zostało obiecane 

zostanie zrealizowane. Miasto nie dryfuje, nie tonie, ale rozwija się w bardzo dobrym kierunku. 

Burmistrz podziękował za wyraz zaufania.   

 

Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę /12:15/ 

 Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady LVII sesji Rady Miasta /12:30/ 

 

Ad. pkt 11 

 

Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-

Miasto Działdowo na lata 2023-2030. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował, że  projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany                            

w materiałach sesyjnych. 

 Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały. 

 Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta szczegółowo 

omówiła projekt uchwały. 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.   

Nie było  chętnych do dyskusji, wobec czego Przewodniczący  Rady zamknął dyskusję i poddał 

pod głosowanie  projekt uchwały.  

Rada jednogłośnie - 20 -  głosami „za” podjęła uchwałę 

 

nr LVII/475/23 

 w sprawie: w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2023-2030 (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 
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(Protokół z głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 12 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2023. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że  projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został Państwu radnym 

przedłożony   w materiałach sesyjnych.  

 Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów, która wydała 

pozytywną opinię o projekcie. 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały. 

 Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik – omówiła szczegółowo 

projekt uchwały. Pani Skarbnik zgłosiła  autopoprawkę  do  załącznika nr 7 projektu uchwały. 

Autopoprawka dotyczy danych, które zostały zmienione Zarządzeniem Burmistrza z 31 maja 

w pozycji dot. świadczenia usług opiekuńczych, zostały wprowadzone dodatkowe środki na 

program opieka 75+, kwota 7 858 zł. Zmienia się również kwota dotacji celowych dla 

podmiotów niezaliczanych  do  sektora finansów publicznych podsumowanie: 1 394 058 zł. 

Suma dotacji celowych 1 673 158 zł. 

Pani Skarbnik szczegółowo omówiła projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pan radny Leszek SOSNÓWKA –zwrócił się z zapytaniem czy te dwie stacje 

doładowania dla autobusów, które są w projekcie, czy z jednej  będą mogli korzystać 

mieszkańcy? 

Pani Izabela SOKOLNICKA – poinformowała,  że w ramach projektu zaplanowaliśmy 

dostawę dwóch  dwustanowiskowych  stacji doładowania pojazdów, będą one usytuowane na 

terenie SUW-u, przez okres realizacji i przez okres trwania trwałości projektu na pewno nie 

będą mogli korzystać mieszkańcy. Trzeba brać też pod uwagę moc stacji i moc samochodu, czy 

te stacje nie będą za duże. 

Pan radny Dariusz MAĆKOWIAK – zwrócił się z zapytaniem odnośnie remontu ulicy 

Kościuszki, w maju na sesji w zał. nr 3  koszt remontu wynosił 2 378 000 zł, w czerwcu 

5 657 000 zł, czym jest wywołana tak duża zmiana w kosztorysie? 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – wyjaśnił, że zmiana została wywołana 

przetargiem. Za te środki, które były zabezpieczone nikt nie chciał wykonać tej inwestycji                      
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w tych kwotach. Został złożony wniosek o zwiększenie tych środków, nie chcemy rezygnować 

z tej inwestycji. 

Nikt z radnych nie zabrał więcej  głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął 

dyskusję. 

Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie  zgłoszoną autopoprawkę do projektu uchwały  

                Rada jednogłośnie - 20 głosami „za” przyjęła zgłoszoną autopoprawkę. 

Przewodniczący Rady - poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z przyjętą autopoprawką 

Rada jednogłośnie – 20 głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr LVII/476/23 

w sprawie:  zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2023 (uchwała stanowi 

załącznik do protokołu) 

(Protokoły z  głosowań  stanowią załączniki do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 13 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został  radnym przesłany                            

w materiałach sesyjnych. Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Gospodarki                               

i Ochrony Środowiska. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pan Stanisław DOBRACKI – Naczelnik GPI – wyjaśnił, że Parafia Rzymsko-Katolicka 

pw. Podwyższenia Krzyża Świętego w Działdowie złożyła wniosek do Burmistrza Miasta                       

o udzielenie ze środków Gminy-Miasto Działdowo dotacji w kwocie 200 000 zł na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków. Wniosek dotyczy przeprowadzenia prac związanych z wymianą pokrycia 

dachowego wraz  z odtworzeniem komina kościoła. 

Naczelnik poinformował, że parafia otrzyma dotację z Ministerstwa Kultury oraz ze Starostwa 

Powiatowego. 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pan radny Zbigniew KOCIELA – zwrócił uwagę, na stan salki katechetycznej przy 

parafii Św. Wojciecha. Czy pan Burmistrz podjął jakieś rozmowy z proboszczem na ten temat? 

Podczas prac Komisji Gospodarki prosiłem Przewodniczącego Cybulskiego aby zaprosić 

księdza i podjąć jakieś rozmowy w tej materii.   
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Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – wyjaśnił, że zasada jest taka, że burmistrz 

nie chodzi  po ludziach i pyta. Wnioski wpływają, my się nad nimi pochylamy. Aby 

dofinansować musi być projekt i  pomysł na to co z tym zrobić. Jeżeli taki wniosek wpłynie 

zostanie poddany pod obrady rady miasta zgodnie z przyjętą uchwałą. 

Pan radny Zbigniew KOCIELA – zwrócił się do radnego pana Jerzego Cybulskiego 

może ponowić pomysł i zaprosić księdza na posiedzenie komisji i podjąć jakieś rozmowy. 

Pan radny Jerzy CYBULSKI -  stwierdził, że nie ma nic przeciwko temu, ale nie 

możemy tak hojnie rozdawać pieniędzy, gdyż mamy przed sobą zaplanowaną  wielką 

inwestycję. Nie ruszałby tego tematu. 

Pan radny Zbigniew KOCIELA – wyjaśnił, że ten wniosek zgłaszał już wcześniej,                          

a teraz chociażby zabezpieczyć ten budynek przed dalszym niszczeniem. Podjąć dialog                              

z nowym księdzem. 

Przewodniczący Rady – aby uporządkować sprawę, tematem punktu jest dotacja na 

konkretny remont wskazany w uchwale. Proponuję aby tę dyskusję przenieść na forum  komisji. 

Teraz dyskutujmy na temat dotacji.     

Pan radny Leszek GOŁĘBIEWSKI – stwierdził, że budynek szpeci wizerunek miasta, 

nie ma co zapraszać tylko  wystosować pismo do proboszcza jaką ma wizję na  temat tego 

budynku. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – stwierdził, czy nie lepiej przejść się do 

księdza i porozmawianie z nim. Co da wysyłanie pisma? Debatujemy po raz kolejny nie  nad 

tym co potrzeba. 

Pani radna Wanda MILEWSKA – zwróciła się z zapytaniem czy jest to obiekt 

zabytkowy? 

Pan radny Piotr DEMSKI – poinformował, że miał okazję rozmawiać z księdzem                           

i ksiądz powiedział, że z finansami jest bardzo krucho ale dobrze by było zabezpieczyć ten 

dach. 

Nikt z radnych nie zabrał więcej   głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął 

dyskusję   i poddał pod głosowanie  projekt uchwały w brzmieniu przesłanym radnym na sesję. 

Rada jednogłośnie – 20  głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr LVII/477/23 

 w sprawie:  udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 
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Ad. pkt 14. 

                             

Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości położonej przy ul. Polnej w Działdowie. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany                          

w materiałach sesyjnych. Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Gospodarki                               

i Ochrony Środowiska. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pan Stanisław DOBRACKI – Naczelnik GPI – poinformował, że Gmina-Miasta 

Działdowo jest właścicielem niezabudowanej  nieruchomości  gruntowej o nr 2288/7                                  

o powierzchni 0,0104 ha położonej przy ul. Polnej w Działdowie. Właściciel nieruchomości 

przyległej zwrócił się z wnioskiem o wykup  w celu poprawienia warunków zagospodarowania 

swojej nieruchomości. Nikt inny nie poprawi sobie zagospodarowania działki oprócz 

wnioskującego o wykup. 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zabrał  głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął dyskusję            

i poddał pod głosowanie  projekt uchwały w brzmieniu przesłanym radnym na sesję. 

Rada jednogłośnie – 20  głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr LVII/478/23 

 w sprawie: wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej 

przy ul. Polnej w Działdowie  (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 15. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości położonej przy ul. Spokojnej w Działdowie. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany                           

w materiałach sesyjnych.  

Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Gospodarki  i Ochrony Środowiska. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Pan Stanisław DOBRACKI – Naczelnik GPI – poinformował, że Gmina-Miasta 

Działdowo jest właścicielem nieruchomości gruntowej o nr 3696 i 3694/11 o łącznej 

powierzchni 0,0117 ha położonej przy ul. Spokojnej w Działdowie. Właściciele przyległej 

nieruchomości wystąpili z wnioskiem o nabycie tej nieruchomości na poprawienie warunków 

zagospodarowania swojej nieruchomości. 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pan radny Patryk PIEKARSKI – zwrócił się z zapytaniem czyją własnością jest 

budynek, który znajduje się na tej nieruchomości? 

Pan Stanisław DOBRACKI – Naczelnik GPI – wyjaśnił, że budynek nie jest własnością 

gminy, jest własnością dzierżawcy. 

Nikt z radnych nie zabrał więcej głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął 

dyskusję  i poddał pod głosowanie  projekt uchwały w brzmieniu przesłanym radnym na sesję. 

Rada jednogłośnie – 20  głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr LVII/479/23 

 w sprawie: wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej 

przy ul. Spokojnej w Działdowie  (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 16. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: powołania zespołu ds. zaopiniowania  kandydatów na ławników.  

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany                              

w materiałach sesyjnych. 

Pani Żanetta KŁYSZEWSKA-FIDORSKA – Sekretarz Miasta – poinformowała, że 

dobiega końca kadencja  ławników ( 2019-2023) do sądów powszechnych . W związku z tym 

Prezes Sądu Okręgowego w Elblągu wystąpił  do Rady Miasta o przeprowadzenie wyborów 

ławników na kadencję 2024-2027 wskazując liczbę ławników do Sądu Rejonowego                                    

w Działdowie – w liczbie 3. Ławników można zgłaszać do 30 czerwca 2023 r. Wybory zostaną 

przeprowadzone do końca października 2023 r. 

Przewodniczący Rady -  zaproponował przyjęcie następującej procedury wyboru 

zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników. 

1) Ustalenie składu liczebnego zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników. 
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2) Zgłoszenie kandydatów do zespołu.  

3) Dokonanie wyboru składu zespołu  

4) Zgłoszenie kandydatów na przewodniczącego  zespołu.  

5) Wybór przewodniczącego zespołu 

6) Zgłoszenie kandydatów na zastępcę przewodniczącego  zespołu.  

7) Wybór zastępcy przewodniczącego zespołu 

8) Podjęcie uchwały w sprawie: powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników. 

Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, że Rada propozycję przyjęła. 

Nie było sprzeciwu. Stwierdzam, że Rada propozycję przyjęła. 

Ad.1. Ustalenie składu liczebnego zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników. 

Przewodniczący Rady zaproponował, by zespół ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników był pięcioosobowy w tym Przewodniczący, wiceprzewodniczący i trzech członków. 

„Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, że Rada propozycję przyjęła”. 

Nie było sprzeciwu. Przewodniczący stwierdził, że Rada propozycję przyjęła - zespół 

kandydatów na ławników będzie pięcioosobowy. 

Ad.2. Zgłoszenie kandydatów do zespołu. 

Przewodniczący Rady otworzył  listę kandydatur do zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników do sądów powszechnych na kadencję 2024-2027. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych o zgłaszanie kandydatur: 

1.Pan radny Patryk Piekarski – zgłosił swoją osobę. 

2.Pan radny Jerzy Cybulski – zgłosił swoją kandydaturę. 

3.Pan radny Paweł Świątek – zgłosił swoją kandydaturę. 

4.Pan radny Dariusz Maćkowiak– zgłosił swoją osobę i osobę  

5.Pana radnego Stanisława Czeczot – który wyraził zgodę  na kandydowanie. 

Przewodniczący Rady zamknął listę kandydatów. 

„Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, że Rada propozycję przyjęła”. Nie było sprzeciwu. 

Przewodniczący stwierdził zamknięcie listy. 

Ad. 3. 

Lista kandydatów w porządku alfabetycznym: 

1. Cybulski Jerzy 

2. Czeczot Stanisław 

3. Maćkowiak Dariusz 

4. Piekarski Patryk 

5. Paweł Świątek 
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Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad każdym zgłoszonym kandydatem. 

1. kandydatura radnego Cybulskiego Jerzego  – 19 głosów „za”, 

2. kandydatura Czeczota Stanisława – 18 głosów „za”, 1- głos „wstrzymujący się”, 

3. kandydatura Maćkowiaka Dariusza – 19 głosów „za”, 1 – głos  „wstrzymujący się”, 

4. kandydatura Piekarskiego Patryka – 19 głosów „za” , 1-głos „wstrzymujący się”, 

5. kandydatura Świątka Pawła – 18 głosów „za”, 1-głos „przeciw”, 1- głos „wstrzymujący się”.   

Przewodniczący Rady – stwierdził, że Rada Miasta wybrała do zespołu następujące osoby: 

1. Cybulski Jerzy 

2. Czeczot Stanisław 

3. Maćkowiak Dariusz 

4. Piekarski Patryk 

5. Świątek Paweł. 

Ad. 4. i 5 

Przewodniczący rady  otworzył listę kandydatów na przewodniczącego zespołu: 

Pan radny Zenon Gajewski – zgłosił kandydaturę Czeczota Stanisława. Radny wyraził zgodę 

na kandydowanie na przewodniczącego zespołu. 

Pan radny Piotr Demski – zgłosił kandydaturę Piekarskiego Patryka. Wyraził zgodę. 

Przewodniczący wniósł o zamknięcie listy kandydatów na przewodniczącego zespołu. „Jeżeli 

nie usłyszę sprzeciwu, uznam, że Rada propozycję przyjęła”. Nie było sprzeciwu. 

Przewodniczący stwierdził, że Rada propozycję przyjęła.   

Lista kandydatów na przewodniczącego zespołu została zamknięta. 

Pan Jakub ZIĘTY - Radca prawny – zaproponował aby zagłosować na jednego 

kandydata większością głosów. 

Pan radny Patryk Piekarski – zgłosił, że rezygnuje z kandydowania na 

przewodniczącego zespołu. 

Ad.6. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie kandydaturę Czeczota Stanisława. 

Rada - 18 głosami „za”, przy 2 – głosach „wstrzymujących się” wybrała przewodniczącego 

zespołu. 

Ad.7. 

Przewodniczący Rady otworzył listę kandydatów na zastępcę przewodniczącego zespołu. 

Pan radny Stanisław Czeczot zgłosił kandydaturę radnego Patryka Piekarskiego. 

Pan Patryk Piekarski wyraził zgodę na kandydowanie na zastępcę przewodniczącego. 

Przewodniczący Rady zamknął listę. „Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, że Rada propozycję 

przyjęła”. Nie było sprzeciwu. Przewodniczący stwierdził, że Rada propozycję przyjęła.   
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Lista kandydatów na zastępcę przewodniczącego zespołu została zamknięta. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie kandydaturę Patryka Piekarskiego. 

Rada - 19 głosami „za”, przy 1 – głosie „wstrzymującym się” wybrała zastępcę 

przewodniczącego zespołu. 

Ad. 8. 

 Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych o uzupełnienie § 1 ust. 1 projektu 

uchwały: 1. Stanisław Czeczot – przewodniczący zespołu 

2. Patryk Piekarski – zastępca przewodniczącego 

3. Jerzy Cybulski - członek 

4. Dariusz Maćkowiak - członek 

5. Paweł Świątek - członek 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały z uzupełnionym § 1ust.1   

Rada jednogłośnie – 20  głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr LVII/480/23 

 w sprawie:  powołania zespołu ds. zaopiniowania  kandydatów na ławników (uchwała stanowi 

załącznik do protokołu) 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 17. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji                     

o kandydatach na ławników 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został Państwu radnym przesłany 

w materiałach sesyjnych. 

Pani Żanetta KŁYSZEWSKA-FIDORSKA – Sekretarz Miasta – poinformowała,                            

że zgodnie z art. 162 § 9 ustawy prawo o ustroju sądów powszechnych rady gmin zasięgają                        

od komendanta wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników. Informacje                      

o kandydacie na ławnika uzyskuje się i sporządza na zasadach określonych dla informacji                      

o kandydacie do objęcia stanowiska sędziowskiego. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji  wobec tego Przewodniczący zamknął dyskusję                      

i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada jednogłośnie – 20  głosami „za”  podjęła uchwałę 
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nr LVII/481/23 

w sprawie: zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji  o kandydatach na 

ławników   (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

 Ad. pkt 18. 

                                                        

Wolne wnioski i informacje 

 

Pan radny Zenon GAJEWSKI – podziękował panu Burmistrzowi za powieszenie w Sali 

obrad godła państwa polskiego i krzyża Chrystusa. Radny zauważył to, 12 czerwca tj. w dzień 

w którym zgodnie z uchwałą Rady Miasta V kadencji  został ustalony jako  święto miasta 

Działdowa. Radny zwrócił uwagę, że obchodzone dnia 14 sierpnia urodziny miasta, w dzień                  

w którym miastu Soldau nadane zostały nadane prawa miejskie  przez zakon krzyżacki, nie  

powinny być tak obchodzone ponieważ zakon krzyżacki za bardzo się nie zapisał w historii 

naszego państwa. Uważa, że uchwała Rady Miasta powinna być przestrzegana. 

Przewodniczący Rady – zwrócił uwagę, że trwa wojna na Ukrainie a Rada Miasta 

udzieliła pomocy miastu partnerskiemu Truskawiec zakupując agregaty prądotwórcze. 

Burmistrz miasta Truskawiec przysłał podziękowania dla Burmistrza Miasta Działdowo oraz 

dla Rady Miasta Działdowo. 

Przewodniczący odczytał podziękowania. 

 Pan Radny Dariusz MAĆKOWIAK – pogratulował panu Zenonowi Gajewskiemu                         

i panu  Andrzejowi Ruteckiemu, którzy otrzymali od dyrektora IPN-u pana Karola 

Nawrockiego odznaczenia za działalność w Stowarzyszeniu „Pamięć i Tożsamość”. 

Radny zwrócił się do pana Przewodniczącego Rady o wystąpienie z wnioskiem do pana 

Burmistrza o informację, czy zbiornik przy ul. Mławskiej,  jest już oddany, czy jest tam jeszcze 

wykonawca, kto tam nadzoruje, gdyż  pomimo umieszczenia tabliczek „zakaz kąpieli” na 

terenie zbiornika retencyjnego dochodzi do kąpieli.  

 Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – wyjaśnił, że pan radny może sam napisać 

taki wniosek. Dziwi go fakt, że pan radny nie wie co się dzieje w mieście. Zbiornik został 

dawno oddany, odebrany. Są tabliczki informujące o zakazie kąpieli, jeżeli pan radny widzi,                    

że ktoś się kąpie to jako funkcjonariusz publiczny może sam zgłosić ten fakt do odpowiednich 

służb. 
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 Pan radny Stanisław CZECZOT – pogratulował panu Burmistrzowi absolutorium. 

Radny zwrócił się do radnego pana Demskiego aby nie traktował wątpliwości i zapytań innych 

radnych jako zamach. Każdy ma prawo mieć wątpliwości i zapytania. 

Radny pogratulował radnemu Zbigniewowi Kocieli za zorganizowanie wyjazdu młodzieży do 

Parlamentu Europejskiego. 

Pan radny Zbigniew KOCIELA – wyjaśnił, że radny Maćkowiak chce dobrze, a pan 

Burmistrz niepotrzebnie podgrzewa atmosferę. To samo dzieje się z lokalną  gazetą, która                        

z biuletynu informacyjnego stała się prasą polityczną jego zdaniem. 

Radny poinformował, że młodzież w liczbie 5  osób z powiatu działdowskiego, w tym 

przedstawiciel Młodzieżowej Rady Miasta przewodniczący rady -  Dawid Dąbrowski  miało 

okazję odwiedzić Parlament Europejski w dniach 3 - 7 czerwca br.  Radny podziękował 

Europosłowi panu Tomaszowi Frankowskiemu, Staroście panu  Pawłowi Cieślińskiemu, 

Naczelnik Wydziału Oświaty w Starostwie pani Marlenie Perzyńskiej, nauczycielowi ZS                        

w Malinowie panu Mirosławowi Łukaszewskiemu i koledze radnemu Dariuszowi Maćkowiak.  

Pan radny Patryk PIEKARSKI – zaprosił wszystkich na Festyn charytatywny, 

organizowany przez  MKS który  odbędzie się w niedzielę 18 czerwca na stadionie miejskim. 

Podczas festynu, będą zbierane środki dla zawodnika drużyny 12 letniego Huberta, który 

walczy z rakiem mózgu. Zaplanowanych jest szereg atrakcji dla dzieci, a o 16 odbędzie się 

ostatni mecz w sezonie MKS Działdowo zagra z Janowcem Kościelnym.    

 

Ad. pkt 19. 

 

Zamknięcie sesji 

 

 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad pan Romuald REMISZEWSKI - 

Przewodniczący Rady zamknął obrady LVII   sesji Rady Miasta /13:50/ 

 

 

Protokół sporządziła:                                                                                  Przewodniczący Rady:           

R. Biełkowska                                                                                                Romuald Remiszewski 


